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Com tots els pares ja sabeu, aquest mes passat es 

va celebrar al Casal, l 'Assemblea General de socis, 
0 sigui de pares d 'a lumnes (es dona per entès que 
tots els pares de I'escola están consideráis com a 
socis mentre no manifest in el contrari) . 

Quant a l 'assistència, s 'ha de dir que fou força re-
duïda, fal taven molts pares o mares que els seus 
impediments no son pas tan grans com per a privar-
los d'assistir. 

Creiem que això ens pot servir per reflexionar so-
bre tres punts concrets: a) Que en l 'Assemblea no es 
tractin els temes amb prou traça i que per tant no 
despertin l ' interès dels pares; b) Que els pares pen-
sin que l'Associació poca cosa els pot resoldre, ja 
que dels qui s 'han de refiar és dels mestres; c) Que 
els pares no pensin gran cosa sino que simplement 
es despreocupin de I'Escola. De fet aquest úl t im 
apartat seria per nosaltres el més trist, si de debo 
hi ha pares que no volen conèixer i compar t i r l'am-
bient en que es desenvolupa el seu fill, j a que 11a-
vors difícilment pot haver-hi un diàleg entre el pare 
1 el ñll sobre el tema de l'EscoIa, quan precisamenL 
és el que més viu el fill en el període escolar. 

Quant als temes tractats , d 'una manera resumida 
podríem dir que foren eis següents; Lectura i apro-
vació de l'Acta de l 'Assemblea anterior, estât de 
comptes de l'Associació, informació de les subven-
cions que el Collegi rep del Ministeri (facilitada 
aquesta informació per la Direcció del Collegi), tam-
bé es va in formar de les subvencions i despeses de 
la Companyia del t ranspor t escolar (basant-nos en 
les dades facili tades per la Companyia), tot seguit 
es feu un comen tan sobre el curs actuaí i finalment 
una exposició molt àmplia sobre com es podrien en-
focar les tutories i les comissions de treball, amb al-
gún exemple de treball concret com a orientació. El 
colloqui s 'anava fent a mida que s 'anaven comentant 
eis temes. 

Al final en t reguérem una bona impressió, si bé a 
voltes sembla que no es logra gran cosa. Però es va 
notar per exemple més disposició en el diàleg, i sens 
dubte que t robades de pares amb les mateixes in-
quietuds sempre convida a crear un ambient d'amis-
tat i a un canvi d ' impressions, la quai cosa creiem 
que també és positiva. 

Potser cal r emarca r un detall que molts pares no 
li donaren importància, però que d'altres sí que n'hi 
han donat, i és que unes families de par la cas-
tellana es varen aixecar i varen marxar en comprovar 
que no tot es deia en castellà. Varen allegar que no 
entenien el català. Els demanem al mateix temps 
comprensió, igualment com nosaltres en tenim vers 
ells. Es comprensible que quan aqüestes families ar-
riben a Catalunya no entenguin el català, el que ja 
no ho és t an t és que després d 'una colla d'anys 
de residir en el poblé, no l 'entenguin. No eis dema-
nem pas, sobre tot ais més grans, que el parl in el 
català, però sí almenys que facin un peti t esforç per 
entendre'ns. Potser més cal que el f em tots plegats 
aquest peti t esforç per tal d 'anar-nos apropant més 
cada vegada. 

Referent els llibres de Ciències Socials de vuitè, en 
català, que en el passat Ronsana us vàrem dir que 
no els t robàvem, a la fi eis hem cercat i ja cada 
alumne pot disposar del seu llibre. 
Quant a la Direcció del Collegi, que f ins ara n 'era la 
responsable la Srta. Magdalena, us assabentem que 
ara anirà a càrrec del professor Sr. Antonio Ramos. 

A la p r imera reunió que vàrem tenir l'Associació, 
després del canvi de Direcció, el Sr. Ramos ja va 
assistir-hi i va donar les seves impressions sobre al-
guns punts concrets que ens va semblar que estaven 
molt a la mida de la nos t ra Escola, a m b molta sin-
ceritat i senzillesa, cosa que ens va causar molt bona 
impressió. Esperem que segueixi pe r aquest camí 
que ens ha apuntat , i és de des i t ja r que eis pares hi 

coHaborem per tal que quan necessiti quelcom 
deis pares, lii t robi el recolzament necessari. 

Ara l'Associació està p rocuran t concretar en el pos-
sible la tasca deis tu tors a l 'Escola. No ens acabem 
dac l a r i r perqué hi han dues tendències diferents 
Una es que cal collaborar amb el professor i que 
aquest mformi al tu to r del procès de la seva classe 
í llavors treballar eis dos d 'acord sobre eis temes 
que més ho precisin. Eis tu tors periòdicament tin-
urien unes t robades per canviar impressions i coor-
dmar el treball. L'altra tendència es que els tu-
tors han d 'anar a I'Escola amb una linia marcada 
prescmdmt de la que por t in els professors, ilavoi^ 
discutir la conveniència d'adaptar-se l 'un o l 'al tre se-
gons la matèr ia o el tema. Les trobades amb els tu-
tors, per suposat, igualment. 

Després de fe r algún tanteig, sembla que la majo-
ria de tutors prefereixen el p r imer sistema, j a que 
segons argumenten, si no hi ha una coHaboració sin-
cera a m b el professor , poc de positiu poden tenir 
les tutories, sense descartar, tot i així, la possibilitat 
de trobar-se amb pun t s conflictius. però que amb 
bona disposició es podrien superar . La Direcció tam-
bé ha donat a entendre que el p r imer s is tema és 
més logic i el més positiu. Hem decidit però, que 
volem un tema de fons i com a objectiu, i que aquest 
sigui de m o m e n t el de l'EDUCACIÓ. 

v^olem fer el p rograma d'activítats per poguer-les 
po r t a r a terme, tant de cara als pares com als alum-
nes, però de moment aques t p rograma concret en-
cara no hi és. 

Sobre el català a l 'Escola cal dir que estava pre-
vist j a el mes passat que arr ibés una professora 
de català nomenada per la Comissió Mixta, però va 
t robar una plaça Iliure més a p rop de Barcelona i es 
va quedar allá i no aquí. S 'estan fent gestions per 
aconseguir professor de català, però de moment , 
oficialment no en disposem de cap. No vol dir això 
que a I'Escola no hi hagi català, però aqüestes t res 
hores setmanals tal com proposa la Ilei cal reconèi-
xer que a totes les classes no hi són. 

Aprofi tant aqüestes festes de joia com són les Fes-
tes de Nadal, us desitgem a tots, pares i fills de I'Es-
cola, professorat i el pöble, que tingueu unes bones 
festes, i que confiant a m b la Providència, ens om-
plim de bona voluntat per tal de poguer apor ta r el 
nost re granet de sorra en aquest món on vivim i 
que tant ho necessita. 
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